
JEDENÁSTA NEDEĽA CEZ ROK A 
 

     Je mesiac jún, v ktorom ako vieme, v jednotlivých katedrálnych kostoloch na 

Slovensku prebiehajú vysviacky novokňazov a zároveň obyčajne o týždeň vo farských 

kostoloch novokňazi slúžia svoje primičné sväté omše. So záujmom ste určite sledovali 

v Katolíckych novinách fotografie kandidátov na kňazstvo v jednotlivých diecézach. 

Práve do tejto atmosféry vysviacok nám dáva svätá Cirkev vypočuť si dnešné 

evanjelium, ktoré nás povzbudzuje zamyslieť sa nad veľkou starostlivosťou Pána Ježiša 

o robotníkov do jeho žatvy. 

     Keď Pán Ježiš videl zástupy, bolo mu ich ľúto. Chcel zástupom pomôcť, ale nie 

jednorázovo, lebo on dobre videl do budúcnosti, až do skončenia sveta, ako budú 

zástupy potrebovať duchovnú pomoc. Zavolal si dvanástich učeníkov, ktorých pred 

svojím nanebovstúpením poslal do celého sveta, dal im moc a poslanie pomáhať 

zástupom, ktoré boli zmorené ako ovce bez pastiera. Zároveň všetkým rozkázal: „Proste 

Pána žatvy, aby poslal robotníkov do svojej žatvy.“ Takto dal ľudstvu veľký dar – 

dvanásť apoštolov, aby skrze nich ľudstvo dostalo dlhodobú pomoc, ktorú nielen vtedy, 

ale aj teraz, aj v budúcnosti bude potrebovať od milosrdného Pána Boha. Pán Ježiš vo 

svojom učení – evanjeliu – ukázal ľudstvu ten správny smer, ako má žiť, ako má 

dosiahnuť večný život. Postupne si apoštoli zvolili svojich nástupcov, na ktorých 

vkladaním rúk a vzývaním Ducha Svätého takto vysviacali ďalších biskupov a kňazov. 

Odvtedy sa za dvetisíc rokov neprerušila ani na chvíľu táto postupnosť a práve ona 

zaručuje istotu pravosti biskupov a kňazov. Kto sa od nej odlúčil, ako to napríklad urobil 

Martin Luther, tak tam skončila táto postupnosť, preto naši bratia evanjelici a všetky 

protestantské cirkvi nemajú platných kňazov ani biskupov. Sú to len kazatelia Božieho 

slova. Veľmi  dôležité je tiež si uvedomiť slová Pána Ježiša: „Kto vás počúva, mňa 

počúva.“ Nie raz som počul ľahostajných katolíkov, ktorí povedali, že nepotrebujú 

kňazov, že si svoj náboženský život budú konať po svojom. Aký hlboký omyl 

a neznalosť tejto vety. Veď v každom pápežovi je priamy nástupca svätého Petra, ktorý 

má najdôležitejšie poslanie chrániť učiteľský úrad Cirkvi, aby sa aj v dnešných časoch 

učilo tak, ako to učil sám Pán Ježiš. Svätému Otcovi pomáhajú v tomto poslaní biskupi, 

ktorých je na celom svete podľa štatistiky okolo 5400. Na Slovensku je 15 biskupov, 

ktorým pomáha v apoštoláte okolo 5200 kňazov. 

     Podal som vám len stručný pohľad na stav biskupov a kňazov vo svete, a nadovšetko 

na Slovensku, v dnešných časoch. Odvtedy, čo bolo v Palestíne Pánu Ježišovi «ľúto 

zástupov», tak vidíme, že táto jeho starostlivosť neprestáva ani dnes. On nechce, aby 

sme boli skleslí, zmorení, zúfalí. Preto tu máme biskupov a kňazov, ktorí sú 

vysluhovateľmi dlhodobej pomoci veriacim, keď posiela biskupov a kňazov s poslaním: 

„Učte, odpúšťajte, povzbudzujte, vysluhujte Eucharistiu, slúžte láskavým a dobrým 

príkladom.“ 

     Z tohto ale nasleduje aj naša povinnosť a poslanie v jeho slovách: „Proste Pána 

žatvy, aby poslal robotníkov do svoje žatvy.“ Ako vidíme, na prvé miesto kladie 

modlitbu. Môžeme povedať, že kde sa málo na tento úmysel modlí, tam je aj málo alebo 

žiadne povolania. V podstate kríza povolaní je v nedostatku modlitby. Tam, kde sa veľa 

modlia, a to najmä v rodinách za duchovné povolanie, tam mladí ľudia odpovedajú na 

Božie volanie. Tak to bolo aj v prípade mojich rodičov, ktorí mi svojím dobrým 

príkladom a modlitbou vytvorili prvý seminár. Dodnes žasnem nad skutočnosťou, keď 

som bol druháčik na základnej škole, tak som denne dva kilometre sám pešo išiel do 

školy na autobusovú zastávku. Na tejto ceste som sa denne modlil ruženec a po každom 

desiatku som si vzdychol: „Bože daj, aby som sa stal kňazom.“ Nikto mi to nepovedal, 

sám si to viem vysvetliť len tak, že to bolo Božie volanie. Z toho vidíme, že keď sa 

modlíme, tak vystierame k Bohu svoje ruky, aby sme prijali tento vzácny dar pomoci 



Pána Ježiša. Keď sa nemodlíme, to akoby sme mali zovreté ruky a do zovretej ruky nie 

je možné vložiť dar. 

     Milí priatelia, verím že sa modlíte za svojich kňazov vo farnostiach, ale vás prosím, 

modlite sa po tejto nedeli ešte horlivejšie jednak za kňazov, ale aj za našich biskupov, 

ktorí nám odovzdávajú Ježišove dary na naše posvätenie. Tiež je veľmi potrebné modliť 

sa aj za nové povolania, aby nás a aj tých, čo prídu po nás, mal vždy kto povzbudzovať 

na ceste duchovného života a do večnej spásy. 
 

     Pripravil Martin Mojžiš, sprievodca pútnikov. 


